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Γέροντας Παΐσιος: Η οικογένεια… η κατ’ οίκον 
εκκλησία!
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Γέροντας Παΐσιος Αγιορείτης: Μόλις σβήσει η οικογένεια, θα σβήσει ο κόσμος…
Όταν κάποτε ρώτησε τον Γέροντα ένας καθηγητής αν πρέπει να νηστεύουμε τα 
παιδιά, του έδωσε την εξής απάντηση: «Δεν πρέπει να νηστεύετε τα μικρά 
παιδιά. Όταν κάθεστε στο τραπέζι για φαγητό σε ήμερες νηστείας, θα 
τους λέτε: Βλέπετε, εμείς οι γονείς σας τρώμε νηστίσιμο, ενώ εσείς όχι. 
Δεν σας δίδαμε νηστίσιμα, γιατί έχετε ανάπτυξη». Απάντηση πολύ έξυπνη και 
παιδαγωγικά ορθή. Κι αυτό, γιατί όταν το παιδί μεγαλώσει θα πει: Αφού δεν έχω 
πια ανάπτυξη, πρέπει να νηστεύω όπως οι γονείς μου.

Ο Γέροντας πίστευε πολύ στη δύναμη της οικογενειακής αγωγής. Έλεγε: «Μία 
είναι ή αξία της ζωής, ή οικογένεια. Μόλις σβήσει η οικογένεια, θα σβήσει ό 
κόσμος. Δείχνε αγάπη και πέρα από την οικογένεια σου. Αν είσαι συνταξιούχος, 
αφιέρωνε λίγο χρόνο και λίγο χρήμα, για να… βοηθήσεις τα απροστάτευτα παιδιά 
μιας διαλυμένης οικογένειας. Όταν χαλάσει ή οικογένεια, θα χαλάσει και ό 
κλήρος και ό μοναχισμός και όλα
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».

Σε ερώτηση για το τι πρέπει να γίνει όταν οι γονείς δεν συμφωνούν στη 
χριστιανική ανατροφή των παιδιών τους, έδωσε την εξής απάντηση: «
Το αυτοκίνητο έχει φρένα και ταχύτητες. Δεν δουλεύει μόνο με τα φρένα ή 
μόνο με τίς ταχύτητες. Αυτό μπορεί να συμβεί και με τους γονείς: Ό ένας 
να σπρώχνει και ό άλλος να φρενάρει, οπότε δημιουργείται ισορροπία». 
Πράγματι, αν δεν υπάρχει ισορροπία των αντίρροπων δυνάμεων μέσα στην 
οικογένεια, όλα θα καταρρεύσουν…
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